
Omgevingsvisie Hilversum 2040 
De toekomst van Hilversum 
Omgevingsvisie: een integrale langetermijnvisie van de fysieke leefomgeving op hoofdlijnen. 

Verslag van de wijksessie in de Hilversumse Meent op 2 november 
2021  

• Gesprekleider: Lisa Peters 

• Deelnemers: 20 

Lisa Peters, die als onafhankelijk gespreksleider sturing geeft aan de bijeenkomst, stelt zich voor. Zij 
houdt een korte peiling onder de bewoners en schetst de tijdspanne van de Omgevingsvisie: in 20 
jaar kan veel gebeuren.  

Vervolgens heet Floris Voorink, de wethouder met de Omgevingswet in zijn portefeuille, iedereen 
welkom. Hij roept op: ‘Denk mee, want wij gaan over onze eigen toekomst’. Klimaatverandering, van 
het gas af, alleen nog maar elektrische auto’s vanaf 2030 – het zijn slechts een paar zaken waar we 
allemaal mee te maken krijgen in de nabije toekomst. En dan: gaan we meer huizen bouwen en zo ja 
waar dan? Gaan we de natuur de stad inhalen of gaan we in de natuur bouwen? Wat moet er 
veranderen en waar moeten we vooral van afblijven? 

Met de focus gericht op Hilversum is de vraag aan de inwoners: hoe denkt u erover? Waar maakt u 
zich zorgen om? Wat is er goed in de gemeente, in de Meent en wat kan er beter? Het is belangrijk 
om meningen en denkbeelden te verzamelen en onder te brengen in een denkrichting. De 
gemeenteraad zal die denkrichting als een zwaarwegend advies en vertrekpunt meenemen bij 
komende belangrijke ontwikkelingen en beslissingen. 

Jan Willem Tap is stedenbouwkundige bij de gemeente Hilversum. Hij vertelt dat elke gemeente 
verplicht is om iedere 10 jaar een nieuwe Omgevingsvisie op te stellen (vroeger: structuurvisie). Die 
van Hilversum is 8 jaar oud, dus is het tijd om zorg en aandacht te besteden aan een nieuwe. De 
Omgevingsvisie gaat over de ruimtelijke toekomst, over alles wat zich in de bodem, op de bodem en 
daarboven bevindt in de breedste zin van het woord. Daarom is het belangrijk om na te denken over 
de vraag: wat zijn we met onze leefomgeving van plan? 

Het is van belang dat zoveel mogelijk Hilversummers hun mening geven. Dat kan onder meer tijdens 
sessies zoals deze en door de enquête op www.Hilversum2040.nl  in te vullen. Verder wordt er door 
de gemeente actief naar meningen gevraagd in straatgesprekken, bij bedrijven, woningcorporaties, 
natuurclubs, sportverenigingen, jongeren enz. Ook buurgemeenten worden benaderd. 

Alle inbreng wordt zorgvuldig verzameld en uiteindelijk door een onafhankelijk redactieteam 
samengevat in ‘denkrichtingen’ voor de toekomst van Hilversum. De gemeenteraad laat één van de 
denkrichtingen uitwerken tot een (Ontwerp) Omgevingsvisie. 

De voorzitter van de Stichting Hilversumse Meent maakt van de gelegenheid gebruik om erop te 
wijzen dat de relatie van de Meent tot Hilversum anders is dan die van andere wijken. De Meent is 
een speciale, beetje eigenzinnige buurt, bijna een dorp op zichzelf, weliswaar óók een wijk van 
Hilversum, maar met soms het gevoel een beetje buiten de boot te vallen. Als straks het gemiddelde 
van alle wijken wordt genomen vreest hij dat de Meent een beetje ondersneeuwt. Hij vraagt daar 
aandacht voor. (Er klinkt instemmend applaus. Iemand vult aan dat de Meent iets heeft van het 
kleine Gallische dorpje uit Asterix en Obelix). 

Jan Willem Tap kan de voorzitter geruststellen: diens woorden zijn goed gehoord.  

http://www.hilversum2040.nl/


Aan tafel! 

De Meentbewoners nemen vervolgens in groepjes plaats aan één van de tafels om 
daar in drie gespreksrondes van elk een kwartier een mening te geven op de 
volgende vragen: 

• Wat vindt u typisch Hilversums? 

• Wat gaat er naar uw mening goed in Hilversum? 

• Wat kan er beter of anders? 

• Vooruitziende blik op 2040 

De bedoeling is om later op de avond te komen tot een top-5 van kwaliteiten en verbeterpunten. 

Aan de tafels ontstaan levendige discussies. De Meentbewoners blijken zich meer Meenter te voelen 
dan Hilversummer. Daardoor ontstaat soms verwarring. Besloten wordt om de diverse opvattingen 
uit te splitsen naar wijk en stad. 

Onder leiding van Lisa Peters koppelen alle groepjes plenair terug. Lisa Peters schrijft mee op het 
bord:   

Wat vindt u typisch Hilversums? Een belangrijke kwaliteit? 

• De architectuur van Dudok 

• De variatie in architectuur en de diversiteit in bouwstijlen 

• Rijke natuurlijke omgeving 

• Het voorzieningenniveau 

• Burgemeester Broertjes 

• De aanwezigheid van de media 

• Gezellige stad 

• Veel horeca, terrasjes 

• De omringende natuur 

• Niet te veel hoogbouw 

• Schone werkgelegenheid, bijvoorbeeld door aanwezigheid media   

Typisch voor de Meent: 

• De hofjesopbouw van de Meentjes 

• De afwezigheid van hoogbouw 

• De groengordel, de omringende natuur 

• De grote sociale cohesie binnen de wijk 

• Sterk vrijwilligersaanbod 

• Goed winkelcentrum 

• Gevoel van veiligheid, weinig criminaliteit 

• De kleinschaligheid  

• Het Asterix en Obelixgevoel 

Wat kan beter in Hilversum? 

• De verkeerssituatie, de doorstroming, vooral het ondoorgrondelijke éénrichtingverkeer 

• De bereikbaarheid van het centrum vanuit diverse aanvoerroutes 

• Tegengaan verstening 

• Minder lichtvervuiling 

• Te weinig hangplekken voor jongeren 

• Invulling leegstaande panden en winkels: gebruik ‘bestaande stenen’ 



• Versterken economisch perspectief, want: heeft invloed op de financiële haalbaarheid van 
het voorzieningenniveau > meer bedrijvigheid, dus meer inwoners  

• Meer theateraanbod, cultureel aanbod is armoedig 

• Meer aandacht voor toegankelijkheid visueel gehandicapten en rolstoelgebruikers 

• Een stadspark 

• Verlichting van de fietsverbinding Meent - Hilversum (Lage Naarderweg) 

• Zichtbaarheid kunst en ambachten in alle wijken 

• Bewegwijzering  

• Voetgangers voorrang 

• Meer lokale mogelijkheden voor eigen voedselvoorziening  

• Divers, kindvriendelijk bouwen met veel aandacht voor leefbaarheid 

• Vergroten biodiversiteit  

• Minder verstening, betere verhouding met groen 

• Creatief kijken naar benutting lege plekken/bedrijfsgebouwen, bijvoorbeeld op het 
Arenapark 

• Meer aandacht voor economisch perspectief, zorg over verdwijnen grote bedrijven 

• Meer kunst en ambachten in de wijken 

• De verkokering binnen de gemeente, waardoor bewoners met een vraag van de een naar de 
ander worden doorgeschoven.  

Over de Meent: 

• Bereikbaarheid voor ouderen, zorg om behoud busverbinding (34% is ouder dan 65)  

• Gebrek aan jonge aanwas; te veel ouderen kunnen niet doorstromen bij gebrek aan 
passende huisvesting en houden daardoor eengezinswoningen bezet.   

• Onzekerheid over houdbaarheid zorgvoorzieningen in deze vergrijzende wijk 

• Gemis aan terrasje en gezellige ontmoetingsruimte 

• Hangplek voor jongeren 

• Lokaal meer zelfvoorziening (voedsel)  

• Met vooruitziende blik: in 2040 een recreatiegebied in de groengordel, inclusief strandje 

Wensen voor Hilversum in 2040 

• Jongerenopvangplekken 

• Klimaatneutraal  

• Divers bouwen (naar behoefte, duurzaam) met nadruk op leefbaarheid 

• Hilversum moet zijn gemoedelijke karakter behouden, niet onbeheersbaar groot 

• Behouden van voorsprong op het gebied van architectuur en stedenbouw 

Tot slot 

Op de website www.hilversum2040.nl  zijn de verslagen van alle wijksessies terug te vinden, en ook 
de uitkomst van de enquêtes, de overige gesprekken met doelgroepen etc. U kunt daar ook lezen 
hoe het nu verder gaat. Alle aanwezigen krijgen het verslag ook toegestuurd. 

Lisa Peters bedankt iedereen voor de inbreng en betrokkenheid bij de discussie en wenst allen wel 
thuis. 

Bijlage: 

• Tafelkleden 

http://www.hilversum2040.nl/


 

Tafelkleed 1 

 

Tafelkleed 2 



 

Tafelkleed 3 

 
Tafelkleed 4 


